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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Volt-e vizsgálat és hatósági eljárás az elmúlt egy évben 
azzal összefüggésben, hogy a CEU megfelel-e a felsőoktatási törvény követelményeinek?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Segítse elő kérem, hogy tisztán lássunk a Central European University (CEU) ügyében!

Sajnos kellő konkrétságú kormányzati megnyilatkozások alapján még az sem világos, hogy az 
elmúlt egy év során volt-e egyáltalán vizsgálat és hatósági eljárás azzal összefüggésben, hogy a 
CEU megfelel-e a felsőoktatási törvény követelményeinek? Ilyen vizsgálat hiányában – 
értelemszerűen - nem is lehet megalapozottan nyilatkozni arról, hogy megfelel-e az előírt 
követelményeknek a budapesti egyetem, vagy sem, ahogy az a gyakran hangoztatott szöveg is csak 
politikai kommunikációs eszköz, mely szerint a CEU nem vonhatja ki magát a magyar 
jogszabályok alól, nem állhat a törvények fölött.

Amennyiben viszont volt vizsgálat és nem felel meg egyértelműen az előírt feltételeknek a CEU, 
akkor - azon túl, hogy ez a vizsgálat eredménye az intézmény mellett a nyilvánosságra is tartozik - 
miért nem vonták vissza a CEU működési engedélyét?

Továbbá, amennyiben a CEU (tehát nem a Közép Európai Egyetem) nem teljesítette a feltételeket, 
és emiatt már nem is vehet fel új diákokat, akkor miért mondja azt bárki a kormány képviseletében, 
hogy maradhatnának, ha akarnának maradni?

Ám amennyiben megfelel az intézmény az előírt feltételeknek, akkor ennek miért állítja az 
ellenkezőjét számos kormánytag és kormánypárti politikus? 

Lehetséges volna, hogy az ügyben hatáskörrel rendelkező Oktatási Hivatal nem képes végére járni 
annak a kérdésnek, hogy megfelel-e a törvényi előírásoknak a CEU?



Tisztelt Miniszter Úr!

Adjon végre egyértelmű tájékoztatást arról, hogy milyen vizsgálat zajlott a CEU ügyében, és milyen
megállapításokkal zárult!

- Volt-e vizsgálat az elmúlt egy évben azzal összefüggésben, hogy a CEU megfelel-e a 
felsőoktatási törvény követelményeinek?

- Amennyiben volt ilyen vizsgálat ki, akkor milyen szervezet, hatóság végezte el, és mikor 
lesz végre nyilvános az eredménye?

- Amennyiben a vizsgálat alapján nem felel meg egyértelműen az előírt feltételeknek a CEU,
akkor - azon túl, hogy ez a vizsgálat eredménye az intézmény mellett a nyilvánosságra is 
tartozik - miért nem vonták vissza a CEU működési engedélyét?

- Ugye az a képtelen helyzet nem áll fent - miközben számos más intézmény esetében kellő 
gyorsasággal lezárultak a törvényi feltételeknek való megfelelést vizsgáló eljárások -, hogy a
magyar kormány illetékes szervei pont a CEU esetében szabotálják a szükséges eljárást?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2019. május 14.

dr. Szabó Szabolcs

független országgyűlési képviselő
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